

# 2024



## اسم الرياضة / الاتحاد السعودي للإعاقات البصرية

الشروط والمتطلبات التي يجب توفرها في اللاعبين واللاعبات الراغبين في التسجيل في تجارب الأداء أو التصفيات متضمنة العمر:

1. يجب ارتداء الزي الرياضي المناسب.
2. لا يسمح بمشاركة الرياضيين الموقوفين بعقوبة انضباطية.
3. لا يسمح للاعب/ة بالمشاركة في أكثر من تجربة أداء
4. يسمح بمشاركة سعودي/ة الجنسية، وكما يُسمح بمشاركة الغير سعوديين بشرط ان يحمل اقامة لاتقل عن سنة سارية المفعول وستكون نسبة مشاركة الاجانب هي 12 % من عدد الرياضيين كما يُسمح بمشاركة الموايد وأبناء المواطنة ( يعامل الموايد كامواطنين في حال أثبت ذلك )
5. يجب أن يكون اللاعب/ة لائق/ة طبيا مع ضرورة إحضار كشف لا تقل مدة اصداره عن 6 أشهر من تاريخه ولن يسمح لأي شخص بالمشاركة دون كشف طبي و ضروره احضاره بيوم إقامة تجارب الاداء.
6. في حال الرياضه مفعلة بالاندية الحكوميه / نادي خاص ( نافس ) لابد أحضار اللاعب/ة اخضار الكورنيه الخاص به و تمثيل ناديه المسجل بنظام الاداء الرياضي.
7. في حال وجود المسابقة نفسها للشباب والرجال أو للشابات والسيدات يلزم على اللاعب/ة اختيار مسابقة واحدة منهما ولا يمكن المشاركة في كلتا الفئتين.
8. أن يكون المشارك ملم بأنظمة واللوائح الخاص باللعبة
9. أحضار معدات اللعبة الخاصه به .
10. للجنة المنظمة حق استخدام الصور والفيديوهات التي يتم التقاطها خلال دورة الألعاب السعودية 2024 في الحملات الاعلاميه والاعلانية على وسائل الاعلام ، ومنصات التواصل الاجتماعي.

### **القواعد واللوائح الرياضية لرياضة كرة الهدف لذوي الإعاقة البصرية :-**

- يشارك في الدورة أندية ذوي الإعاقة (12 نادي) أكدت مشاركتها رسمياً , ويجب أن يكون اللاعبين مسجلين في النادي أو من أبناء المواطنين والموايد, والمقيمين (بشرط أن تكون الإقامة سارية المفعول) .
- يجب أن يكون اللاعب مصنف طبياً ( B1 -B2 – B3 ) أو يحضر التقرير الطبي الذي يثبت نوع اعاقته البصرية.
- في حال كانت الأندية المشاركة من ( 8 – 12 ) نادي تلعب المنافسات بنظام الدوري من دور واحد, يتم تقسيم الفرق الى مجموعات , ثم يتم التأهل الأول إلى دور الأربعة, ومن ثم الفائزان للنهائي – للميدالية الذهبية , والخاسران يلعبان مباراة تحديد المركز الثالث والميدالية البرونزية.

# 2024



- في حال كان عدد الأندية من (13-16) تلعب المباريات بنظام خروج المغلوب من مرة واحدة .
- يتم وضع جدول المباريات خلال الاجتماع الفني وبحضور مندوبي الفرق المشاركة عن طريق القرعة العلنية وسوف يرأس المجموعات أصحاب المراكز من الأول الى الرابع في دورة الألعاب السعودية الثانية 2023 .
- يشترط أن لا يقل عمر اللاعب عن 16 سنة, حسب تاريخ الميلاد من 3 أكتوبر 2008 وما قبل هذا التاريخ.
- يطبق القانون الدولي لكرة الهدف نسخة 2022 - 2024.
- يجب وجود بطاقة اللاعب المعتمدة من وزارة الرياضة، ولن يسمح بالمشاركة بدونها.
- يجب أن يكون اللاعب لائق طبياً، ويجب إحضار نتيجة الكشف الطبي (مرفق النموذج) .
- يحق للنادي المشاركة بعدد (6 لاعبين + (3) طاقم فني وطبي وإداري = 9 أشخاص فقط .
- يجب على (مدرب / إداري) الفريق الحضور إلى منطقة إجراء القرعة قبل موعد المباراة الرسمي بنصف ساعة كحد أدنى.
- الفائز يحصل على (3) نقاط , والتعادل يحصل على (1) نقطة , والخاسر (0) نقطة.
- الفريق الذي يتأخر عن موعد بداية المباراة المحدد بالجدول يعتبر خاسراً للمباراة بنتيجة 0/10 (الا في حال كان السبب اللجنة المنظمة – كالمواصلات - مع احضار ما يثبت ذلك).
- في حال تعادل فريقان أو أكثر في النقاط ( لتحديد الترتيب والمتأهلين) يحسم بفارق الأهداف بينهما وإذا استمر التعادل يحسم بفارق أهداف البطولة ( وهو ناتج ماله وما عليه ) وإذا استمر التعادل يحسم بعدد مرات الفوز، وإذا استمر التعادل يحسم بالأقوى دفاعاً، وإذا استمر التعادل يتم استخدام نفس الإجراءات أعلاه مرة أخرى ولكن سيتم تضمين فقط المباريات التي لعبت في الجولات بين الفرق التي يجب الفصل بينها، وأخيراً إذا استمر التعادل يحسم بالقرعة.
- الاحتجاج : يجب أن يقدم الاحتجاج خلال (30) دقيقة من نهاية المباراة , ماعد المباراة النهائية يقدم خلال (5) دقائق من نهاية المباراة. بالإضافة إلى أن مايرد في استمارة الاحتجاج تعتبر آخر إفادة لمقدم الاحتجاج ولن يسمح بإضافة شي بعد ذلك .
- اللاعب المسجل في القائمة ولن يشارك في المباراة (كالاصابة مثلاً) لابد ان يرتدي لبس مغاير للون الفريق .
- يجب أن تكون جميع القمصان مرقمة من الأمام والخلف بأرقام (من رقم 1 حتى رقم 9) ولا يقل حجم الرقم عن 18 سم .
- يجب على كل فريق إحضار ماسكات العيون الخاصة باللاعبين ويعتبر مسؤول عنها.
- يحق للجنة الفنية تعديل وتفسير هذه الشروط وفقاً لما تقتضيه المصلحة العامة.

# 2024



## Requirements and Conditions for Players Wishing to Register for Trials or Qualifications, Including Age:

- 1 . Athletes must wear appropriate sports attire.
- 2 . Athletes who are suspended due to disciplinary action are not allowed to participate.
- 3 . Players are not allowed to participate in more than one trials.
- 4 . Participation is allowed for Saudi nationals, As non-Saudis are allowed to participate provided that they hold a valid residency permit of no less than one year. with foreign participants limited to 12% of the total number of athletes (Non-Saudis born in Saudi Arabia will be treated as Saudi nationals upon verification).
- 5 . Players must be medically fit and must present a medical report issued within the last six months. No one will be allowed to participate without the medical report, which must be presented on the day of the trials.
- 6 . If the sport is active in government clubs or private clubs (Nafes), the player must bring their club ID and represent their registered club in the sports performance system.
- 7 . If the same competition is available for both youth and adults or for young women and adult women, the player must choose one competition as they cannot participate in both categories.
- 8 . Participants must be familiar with the rules and regulations of the game.
- 9 . Players must bring their own game equipment.
10. The organizing committee has the right to use photos and videos taken during the Saudi Games 2024 for media and advertising campaigns on media outlets and social media platforms.

## Rules and regulations for the sport of goal ball for people with visual impairment

# 2024



- Clubs with disabilities (12 clubs) officially confirmed their participation participate in the course, and the players must be registered in the club or from the children of citizens, newborns, and residents (provided that the residence is valid).
- The player must be medically classified (B1 - B2 - B3) or attend the medical report proving the type of his visual impairment.
- If the participating clubs from 8 to 12 clubs play the competitions in a single-round league system, the teams are divided into groups, then the first qualification is made to the round of four, and then the two winners of the final - for the gold medal, and the two losers play the match to determine the third place and the bronze medal. The schedule of matches is drawn up during the technical meeting and in the presence of the representatives of the participating teams by public lottery.
- In the event that the number of clubs is (13-16), the matches are played in a one-time knockout system.
- The match schedule is set during the technical meeting and in the presence of the representatives of the participating teams by public lottery, and the groups will be headed by the first to fourth places in the second Saudi Games 2023
- The player must be at least 16 years old, according to the date of birth from 3 October 2008 and before.
- The International Goalball Law applies the 2022 - 2024 edition.
- A player card approved by the Ministry of Sports is required, and participation will not be allowed without it.
- The player must be medically fit, and the result of the medical examination (form attached) must be brought.

# 2024



- The club has the right to participate with (6) players + (3) technical, medical and administrative staff = 9 people only.
- The (coach / administrator) of the team must come to the draw area at least half an hour before the official match date.
- The winner gets (3) points, the tie gets (1) points, and the loser (0) points.
- The team that is late for the start of the match specified in the schedule is considered a loser of the match with a score of 10/0 (unless the reason is the organizing committee - such as transportation - with proof of that)
- In the event that two or more teams are tied in points (to determine the ranking and the qualifiers), the goal difference between them will be determined, and if the tie continues, it will be decided by the goal difference of the championship (which is the result of his money and what he owes), and if the tie continues, it will be decided by the number of wins, and if the tie continues, it will be decided by the strongest defense, and if the tie continues, the same procedures above will be used again, but only the matches played in the rounds between the teams that must be separated will be included. Finally, if the tie continues, it shall be decided by lot.
- Protest: The protest must be submitted within (30) minutes from the end of the match, except for the final match to be submitted within (5) minutes from the end of the match. In addition, what is stated in the protest form is considered the last statement of the protester and nothing will be allowed to be added after that.
- A player on the list who will not participate in the match (such as an injury) must wear a different dress for the team's color.
- All shirts must be numbered from the front and back with numbers (from number 1 to number 9) and the size of the number should not be less than 18 cm.

# 2024



- Each team must bring players' eye masks and is responsible for them.
- The Technical Committee has the right to amend and interpret these Terms as required by the public interest.